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  מאמרכת
   

 לקוראים המתמידים שלום, 
יעת הארץ מזה עשרות שנים. החוג התחיל  זורית "מטה אשר" מתקיים חוג ידבמועצה הא

י כך שצריך לנהל אותו באולם גדול. כך שימש האולם של כברי  כחוג מצומצם, ותפח עד כד
, ולא צריך להסביר למה. בכל שנה  ל אותופע תלאוקטובר לא נתאפשר ל  7-כבית לחוג. מה

  מעין המפרץחברים רבים מרכזת החוג מביאה את מיטב המרצים, וכל שנה הנושא משתנה.  
 צטרף. משתתפים בו, ואני ממליץ מאוד לה

השנה נקרא 'מהמשפט  החוג  – אז מה פתאום אני עושה פרופגנדה לחוג? או, כאן הרעיון 
יחה  יש קשרים שבאמצעותם היא מצל  ס מבוסתן הגליל,רחל, מנהלת הקורלימינו'.  העביר ועד 

שופטי בית המשפט   להביא את המיטב שבמיטב להרצאות בנושא. הגיעו שופטים בדימוס,
בין היתר הגיעה ד"ר איילה פרוקצ'יה, שהסבירה שהשופטים לא יכולים ולא תפקידם  העליון. 

לשפוט עבריינים, יש צורך לעתור לבית המשפט, ואז המקל עובר לשופטים. בתקופה הקשה בה  
קיים ארגון הנקרא "התנועה למען איכות השלטון בישראל". זוהי עמותה שנתרמת   אנו חיים

בטח ראיתם אותו בטלוויזיה, מגיש  רובכם   –ע"י אזרחים, ובראשה עומד עו"ד שרגא אליעד  
עתירות. ד"ר פרוקצ'יה פעילה גם היא בארגון, ובהשראתה החוג לידיעת הארץ מתכוון להזמין  

ם את הציבור להיות שותפים לעשייתם. אז  בקרוב את עו"ד אליעד להרצאה, לספר ולרתו
. מבטיח לפרסם כאשר האירוע יתקיים, ואפשר  רציתי לרתום גם אותכם להגיע לאותו אירוע

 . גם לצלצל לארגון ולתרום למאמציו
  8סיפורי   ;הנהלת הקהילהמשולחן  –עליהם אסור לדלג, כמו  כתבות ומידע המון   –ובעלון 

; אנו  רומתם לקהילההמתנדבים שהדליקו נרות במסיבת החנוכה של "סבבא", וספרו על ת
מאיר כץ  על גילויים מפתיעים על מקורותיו של השיר, עם אנקדוטה  עוד  – נושאים לפידים 

, שמשמש כמנהל החדש של  יפתח אמירעם  דפי בשיחה של על כך ; מה קורה בתשתיות? ז"ל
 האגף. 

 ד מחכה בין דפי העלון. בהצלחה! יכולתי להמשיך עוד, אך עדיף שאתם תגלו לבד מה עו 
 שבת שלום, ד
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 ברכת החלמה מלאה שלוחה לכל חולינו.

 

 

 ושלווה.לחיילינו, באשר הם, שלוחה ברכת שלום 
 שובו הביתה בשלום.
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 ד"ש מועדת חברים 
 

 .מסענו המשותף  לציון שנה לתחילתברים התכנסה ועדת ח , לחברים שלום
תנו מהרגע  יהחלה להיות א  טןהילה ס. שילה וג'וני רוזנבלום , רםאורית גפן, דליה מלר
 .יצתה. היה לנו לעונג צרוף להיות במח קשה לסייםיהראשון, לפני זמן קצר ב 

החלפנו  בתחילת הפגישה עסקנו בסיכום עבודתנו, בהמשך הקדשנו את השיחה לעצמנו. 
, ואנו מבקשים לשתף  כל הנוגע למה שעברנו בזמן העבודה המשותפתמחשבות ורגשות ב

   :אתכם
, אחרי  יו, את היחסים החדשים שהתהוו, אנחנו מעלים על הנס כלא מובן מאלראש וראשון

ם אינטימית וחברית ללא משוא  מערכת יחסי וניהולביחד  בעבודה שאנחנו מתנסים לראשונה 
,  שאנו נותנים אמון מלא האחד בשני ! על העובדה הבלתי מעורערתאנחנו גאים בעצמנו  !פנים 

לנו לנהוג  , על היושרה הפנימית שהפונים  כלפים על דיסקרטיות מלאה  על האופן שאנחנו שומרי 
, אחרי חילופי דברים  בהגינות כלפי  החברים, ללא קשר לדת מין וגזע... על קבלת החלטות

חנו תמיד חוזרים לחבר עם  על העובדה שאנ .  בדרךגם כשיש אי הסכמות תוחים בינינו פ
  בתחילת הדרך לחבר "לא נוכל לטפל,לומר זה ובכלל   ,עצמנוכך שאנחנו ישרים עם  על תשובות, 

 .  "זה לא במגרש שלנו
ם  יבעלי תפקידים הרלוונטי עם ו , חברים 20 -נפגשנו עם כ, הזמן שעבר עד כה  במרוצת

)המשכנו לעבוד גם בזמן המלחמה, קיימנו ישיבות בזום ואף המשכנו להתמודד בחצר  לעניין 
בנוסף, נפגשנו עם מנהלי הקהילה ועם ועדת האסיפה, וזאת  הקבוץ, ללא רגע של הפסקה(. 

  במטרה לשפר את השיח ותרבות הדיון בקיבוץ. נראה כי אכן בשיחות הקיבוץ ניכר הדבר.
וע שהועדה מתמודדת ברוב זמנה ב"צד האפל של  זה סוד יד אים מגוונים עברו אצלנו.נוש

אנחנו עושים בקרה עצמית, בודקים את עצמנו לעיתים    , אנחנו לוקחים זאת בחשבון."הירח
   קרובות.

כחלק משיתוף הציבור בעשייה הרבה שנעשית בשקט וללא נראות, אנו ממליצים לועדות  
שנתי, כחלק מההתנהלות השוטפת של הועדה. כך ידעו  -השונות לפרסם בעלון סיכום שנתי/חצי

 החברים אלו ועדות קיימות, ומהי דרך עבודתן.  
וירה  וכדי לקדם את הא   בפתרון עניינים אישייםהגענו להבנה שלא נסתפק בשיחות ו

על   בת רובנו.וים לטיקטים חברתיים איכותי בקיבוץ, לכן יצאנו מהקופסה ואנו מציעים פרו
 , גינת הכלבים, פרסמנו בעלון, ושתי הצעות נוספות הונחו בפני מנהלי הקהילה.  הראשון

 , אמן!!! להשבת כל החטופים בשורות טובות ומצטרפים לתפילה אנחנו מאחלים לכולם 
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 משולחן הנהלת הקהילה 
 

   11.11.24 תאריךמ 21/2024 להנהלת קהילה מספר פרוטוקול 

 דיון והחלטות 
 21/2024פרוטוקול  אישור  .1

הוחלט כי יש להציב את   .התקיים דיון על הצעות החברים שהועלו בשיחה -אורווה  .2
 . ובה ניתן לקבל את ההצעות בלבד , המסגרת

שלא יפריע בעתיד   ,האורווה הנוכחימיקום במקום   –הקבוץ יחזיק מקום אחד בלבד   2.1
 לשכונת המגורים 

.  מנוהלים על ידי הקבוץ  –הקבוץ יחליט האם במקום יוכלו להיות סוסים פרטיים  2.2
דרש היום  י יוהמשתמשים יחתמו על כל הסכם ש ,הקהילה לא תישא בעלות כלשהי

 כתנאי לאחזקת סוס בקבוץ.   או בעתיד

   .היה ואין במקום סוסים פרטיים תישקל אפשרות לפתיחת בית ספר לרכיבה 2.3

 הסתייגויות להצעה יוכלו להיות מוצעות על בסיס הצעות אלו בלבד. 
 בנושא הקרקע.  יש להמתין לחו"ד עו"ד הדין

 :שונות .3

קורן הציג מנהלת שהומלצה לניהול ביתנו. לאחר דיון ההנהלה הסמיכה את מנהלת  
 נטע.   –דת  מהמוע הבריאות להמשיך תהליך עם  

 רשם: תמיר  
 
 

   11.11.24מתאריך   23/2024פרוטוקול  להנהלת קהילה מספר 

 דיון והחלטות  
 סעיף זה נדחה  - 22/2024אישור פרוטוקול   .1
ע"פ מבנה הנהלת החינוך, לצד ממלאי התפקידים   להנהלת החינוך:בחירת נציגי ציבור  .2

, על שנים של התמדה  בר הראלנציגי ציבור. כרגע חסרים שניים. ההנהלה מודה ל  7יש 
.  אורן סלוק וטל ענברמועמדות. נבחרו    4ותרומה להנהלת החינוך. הציגו את מועמדותן  

 בהצלחה לשתיהן. 
, חבר קיבוץ גדות. לשי ניסיון רב שנים  שי סטהציג את מועמדותו   - מועמד לניהול קהילה .3

בניהול קהילה בקיבוצים שונים. הנהלת הקהילה אישרה פה אחד את מועמדותו. בשלב  
 הבא שי יציג את מועמדותו בשיחת קיבוץ ולאחר מכן בהצבעת קלפי.  

 רשמה: גלית  זייד 
 
 

 23.12.24מתאריך   26/2024פרוטוקול  להנהלת קהילה מספר 

 דיון והחלטות 
 : הפרוטוקול אושר 25/2024אישור פרוטוקול   .1

תמיר הציג את מבנה וועד הנהלה וועד מקומי המחייב כהונה של   הרכב וועד הנהלה: .2
על אף שעל פי החלטות הקיבוץ הם   ,לא יכלים לשמש כחברי ועד  שי וקארןחברי קיבוץ.  

 נדרשים לכך מתוקף תפקידם. 

להיוועץ בעורכי הדין, להבין את האפשרויות. לברר בצוות ניהול האם יש    - הוחלט
 הסכמה על מבנה ארגוני מתאים, ובהתאם להביא להנהלה ולאסיפה. 



5 
 

תמיר הציג את מבנה הצוות ליישום שיוך    –  , מוזמן שאול ג.שינויים בצוות יישום שיוך .3
 בפועל, שאול מבקש להסדיר באופן פורמלי. 

כממלאי   נועם ושי  ,אביקמרכז,  שאול הרכב הצוות יהיה בהתאם להחלטה.   -הוחלט 
  . יגאל כהן ובר הראל -כמוזמנים. נציגי ציבור   אריה וסימהתפקיד. הצוות מזמין את 

 ייצא קול קורא לשני נציגים נוספים שייבחרו באסיפה. 

 
 

 העלאת תעריפי הארנונה 
 

 חברים שימו לב, 
  ,1.67%המועצה לגבי העלאה נוספת של תעריף הארנונה בגובה של מצ"ב החלטת מליאת  

 . 5.29%וזאת בנוסף להעלאה שהייתה בצו המיסים מינואר בגובה  
 

 החלטה בעניין ארנונה מתוך פרוטוקול ישיבת מליאת המועצה 

תיקון ליקוי בגביית ארנונה למגורים )משמעויות פסק דין בתביעת שוש קלמנוביץ נגד  
 המועצה(: 

על המשמעויות של פסק הדין. למועצה אין שיקול דעת אם לקיים את   תומר גלעד מפרט
פסק הדין או לא. יש חובה לתקן את הליקוי. השאלה היחידה שעומדת לדיון היא האם לתקן  

בבת אחת או לפרוס למספר שנים. פסק הדין כולל ביקורת משמעותית על התנהלות המועצה. 
חומרה את התנהלות המועצה, במשפט רואה בפסק הדין מציין שבית ה  57בין היתר, סעיף 

העולה כדי הפחתה מודעת ובלתי חוקית של חיובי הארנונה. הנהלת המועצה ומליאת המועצה  
מסתכנים בחיוב אישי. עו"ד מימוני, היועץ המשפטי הקודם של המועצה, סבר שאפשר לפרוס  

 בין שנתיים לארבע שנים. 
רים שניתן לפעול לקולא,  והיועצים המשפטיים של המועצה כיום )משרד גולדהמר( סב

בעיקר בשל שינוי הנסיבות מאז חוות דעתו של מימוני. יש שיקולים לכאן ולכאן. מצד אחד,  
אי החוקיות והחובה לתקנה, ומצד שני העובדה שמדובר בהפחתה שמתבצעת כבר עשרות  

שנים, המשמעות של העלאת 
בבת    15%-תעריפי הארנונה ב

אחת, וכמובן המלחמה  
והשלכותיה על תושבי 

 המועצה. 
 9- ההמלצה היא לפרוס ל

שנים, כשהמשמעות היא עליה 
 בכל שנה. 1.67%של בערך 
- ששווים לכ 1.67%-מדובר בכ 

אש"ח תוספת לתקציב   600
שחוזר   18%המועצה, ומתוך זה 
 לועדים המקומיים. 

לבחור   – החלטה  

באפשרות של העלאת  

  15%- תעריפי הארנונה ב

 שנים.  9- בפריסה ל

  אושר פה אחד. 
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 מתן  /אנו נושאים לפידים
דברים שנשאתי באחד ממפגשי יום ד' של הוותיקים. עולים כאן לפחות שני נושאים:  מצורפים 

והתחרות בין הפועל למכבי תוך קשירת האחרון לחוויה   ,הגבורה החילונית לעומת הנס הדתי
 אישית שלי מתקופת השליחות בארה"ב ולקריירת הכדורסל הקצרצרה של מאיר כ"ץ ז"ל.

 
הוזמנתי לחגיגת יום העצמאות בלונג איילנד אצל   ,כשהיינו בשליחות בארה"ב  ,1988בשנת 

וכך גם נראה בית הכנסת    ,קהילה של יהודים רפורמיים. זהו איזור של יהודים עשירים מאד
  40שלהם. לקראת סוף האירוע הרבי נשא דרשה. משפט אחד נחרט בזיכרוני. הוא אמר: "לפני 

ועלינו לעשות הכל לשמור על הנס הזה". בדרכי   ,שנה, קרה לנו הנס והוקמה מדינת ישראל
כך הוקמה מדינת ישראל. ואז   , דם, יזע ודמעות –החוצה חשבתי בליבי, לא נס ולא נעליים  

"נס לא קרה לנו, פך שמן לא מצאנו,  ובייחוד בסיומו:    ,נזכרתי בשיר "אנו נושאים לפידים"
 בסלע חצבנו עד דם ויהיה אור. 

אנו נושאים לפידים בלילות אפלים / זורחים השבילים מתחת רגלינו / ומי אשר לב לו הצמא  

לאור / ישא את עיניו וליבו אלינו לאור ויבוא // נס לא קרה לנו / פך שמן לא מצאנו / לעמק  
ירדנו / ההרה עלינו / מעינות האורות הגנוזים גילינו / נס לא קרה לנו / פך שמן לא מצאנו /  

 // חצבנו עד דם / ויהי אור   בסלע 

ובעברית מדוברת: את הלפיד נושאים אנחנו בעצמנו, בלי עזרה מ"למעלה", והאור הוא לא  
 תאמין.   –יגעת, מצאת   –תוצאה של נס אלא של עבודה קשה ודבקות במשימה. בבחינת  

לא על הנס אלא על   ורוח החג הייתה ,לפני הקמת המדינה תנועת העבודה הייתה במיטבה
יהודה  ובני מתתיהו, ו  המכבים הגבורה. כשחיפשו המחנכים והכותבים גיבורים להזדהות, היו

ראש החוג    ,רינה חבלין רד"אומרת  -יעד מעולה. "הוציאו את אלוהים לפנסיה , בראשם
למשל, המושיע הוא המכבי,    ,מי ימלל גבורות ישראל בשיר -ליהדות במכללת אוהלו בקצרין 

 ברוב השירים המדברים על הגבורה ועל מעשה המכבים, אין אלוהים".  אלוהים לא מופיע שם. 

 אז מה מסתתר מאחורי השיר הזה 
היו תמיד הגדולים    "הפועל בגבעתיים"  באותה תקופה )שנות השלושים המוקדמות( מצעדי

וזה    ,הצליחו להרשים יותר " מכבי"-והמרשימים ביותר בעיר. היה רק חג אחד שבו הצועדים ש
נכתב על מנת להשיב את הבכורה למצעד של   "אנו נושאים לפידים " היה במצעד החנוכה. השיר

שהייתה בשנות  , דותן-גפןרות ך 'הפועל'". כך סיפרה המחנכת רבת הפעלים, כלת פרס החינו 
 על שם בורוכוב בגבעתיים.  " תלמידה בבית החינוך של "זרם העובדיםהשלושים 

הייתה מוצגת הצגה באמפיתיאטרון בשכונת  ", המשיכה רות ג.ד., "בכל שנה בחנוכה "
רק השחקנים   ,בכל שנה אותה ההצגה .)היום מגרש כדורגל( המכתש בורוכוב, זה שקראו לו

השתנו כשהתחלפו הכיתות המשתתפות. יש תמונה בסוף ההצגה, כשנגמרת המלחמה וכולם  
"  .1936השנה, כנראה  ". אנו נושאים לפידים"  לתמונה הזו נכתב השיר .חוזרים למודיעין

 !"וכאמור, הייתה כאן פזילה למשימה חשובה בהרבה. לנצח את "מכבי

 הסיפור של מאיר כץ 
כשמאיר היה בכיתה י' הוא כבר היה גבוה. נבחרת המוסד בא"ק השתתפה בתחרות  

דן אייק. הוא הזמין את מאיר להצטרף   ,מכבי קריית מוצקיןמבקריות. היה שם שחקן כדורסל 
שלוש בשבוע. הדבר  -והיה נוסע לשם בכל מזג אוויר פעמיים  ,לאימונים שלהם. מאיר לא היסס

לא רק שהוא מתאמן עם    –שהזמינה את הלה והסיו כץ ונזפה בהם   ,הגיע לידיעת המזכירות
י.  - ב-כ -אלא הוא מוסיף חטא על פשע ומשחק במ ,הגבירים של מוצקין שהשפילו אותנו בעבר
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אבל נפתחה    ,כך נקטעה קריירה מבטיחה של שחקן כדורסל .מאיר נאלץ להפסיק את אימוניו
 ההזדמנות לשחק כדורעף...

שלימד אז  , אהרן זאב והמשורראת השיר כתב המחנך  נושאים לפידים.נחזור לשיר אנו  
שני המחברים היו   .מרדכי זעירא בבית הספר ע"ש בורוכוב. כתיבת הלחן הופקדה בידיו של

 .תנועת העבודה,  תנועה ציונית חילונית אנשי
פחות   ,את השיר המושר הקדים חלק נוסף. אבל מסתבר שהשיר היה הרבה יותר ארוך

זהו   .מוכר. הוא מבוסס על ברכת הנרות, וגם בו השינויים מהמקור מלמדים על הרוח הכללית
 : "הנס של הלב האמיץ"   והוא שנתן לשיר את שמו המקורי ,כאמור החלק הראשון של השיר

אנו מדליקים / על הניסים ועל הנפלאות / שבימים ההם ובזמן הזה / ניסים    הנרות הללו 
ונפלאות / שנעשו בידי אנוש / הנס של הלב האמיץ / הפלא של רוח האדם / זו אשר גברה  

 . על צבאות ממלכות גדולות / הֶאדירה דלים חיזקה מועטים / ותיתן להם ניצחון 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 נרות התנדבות
 חברים העוסקים בהתנדבות: 8במפגש הוותיקים בחג החנוכה הדליקו נרות 

"ואחרי קורס אחד ביד נתן הבנתי שאני  , "תמיד אהבתי לצלם" מספרת מיה -מיה עצמון 
יכולה להתפתח בתחום הזה.  למדתי דרך ההתנסות והוזמנתי לעיתים ע"י הגננות לתעד את  

, אלא שיונתן נפטר טרם  'כשנצא לפנסיה אני אצייר ואת תצלמי ' ילדי הגן.  יונתן היה אומר לי: 
זמנו ואני התחלתי לחפש את עצמי. התחלתי לצאת יותר לאירועים בקבוץ ואיתי המצלמה.  

אני מצלמת אירועים וחגים בקבוץ,   2010ככל שהשתתפתי יותר, צילמתי יותר ובאמת משנת 
מתעדת גנים, ששיות ותינוקות באירועים קבועים במעגל השנה. אני מצלמת בהתנדבות גם  

  רועים פרטים, חוגגת דרך המצלמה מסיבות בר ובת מצווה ושותפה בשמחות משפחתיות.אי
של   'סבתא מיה'שם אני   ,ה כאין וכאפס לשהות השבועית שלי ב"גוונים" בכתה של הדסוכל ז 

 " כל הילדים.
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"מיה נוהגת להגיע על בסיס שבועי ולהתנדב לעזרה לי   המורה מ"גוונים":  ,מספרת הדס
ולכתה בשעורי חשבון ושפה. אנחנו עובדות יחד כבר שנים, עוד כשיובל הנכד שבמוסד היה  

  'לאן אנחנו מצוותות השנה?'תלמיד שלי. מאז כל שנה מיה מתקשרת בחופש הגדול ושואלת  
חשוב לציין שהיא צלמת הבית של השכבה,   וכשאני שומעת ששוב היא איתנו אני רגועה.

 מתעדת את כל האירועים והחגים ועושה את העבודה הזו ביצירתיות רבה ובאהבה גדולה." 

את הספור היום אקדיש בעיקר  ו אני מתנדב בתחום הרווחה הרבה שנים,  -מיכאל הוכמן 
קש ממני עזרה  יוב ,. יואב אירח חבורת עיוורים ממחוז צפון 2005ליואב. הכל התחיל בחנוכה 

בהגברה. מאז התחלנו להתראות פעם עד פעמים בשבוע. יש לנו מפגש קבוע במועדון יום ג'  
 וביום אחר הולכים לקפה ב"ארומה". בנוסף אנחנו מדברים בטלפון בוקר וערב.  

במהלך השנים היינו גם בששה עד שבעה טיולים בחו"ל ובלא מעט טיולים בארץ. בטיול אני  
מספר לו מה אני רואה בסביבה בה אנחנו נמצאים. היו טיולים שעוד   ,"הפה והעיניים" של יואב

סא גלגלים. הטיולים  י ואחרי זה בפריז כבר טיילנו בכ  ,הלך, אחר כך אחז בי והחזיק בזרועי
אינם מאורגנים, אך אנחנו לוקחים סיורים במקום. כנ"ל עשינו גם בארה"ב. כשנסענו בספינת  

 ואף קבלנו מגבת כפרס.   נהרות מאמסטרדם לציריך זכינו בתואר "זוג השייט"
אספר בקצרה גם על חוויה מרגשת אחרת שקרתה לי כשליוויתי חבר אחר לניתוח קשה.  

במשך תקופה ארוכה של חודשיים כששכב בבית החולים הייתי שוהה איתו יום יום ולפעמים  
גם לוקח איתי את ענת, כדי לא להעדר ימים שלמים מהבית. כשנפרדנו מבית החולים נעמדו  

ובעיקר תהו איך אינני   , י המסדרון ומחאו לי כפיים על ההתמדהאנשי הצוות הרפואי משני ציד
 בן משפחה בכלל. דמעות זלגו מעיני ובאמת התרגשתי עד בכי. 

שעות אחרי הצהרים כשפחות חם. ככה  בהתרגלנו לשבת במרפסת   -רוני וגיורא עמידן 
עד ששמנו   ,מתמיד ישבנו לבד, פטפטנו ושתינו מיץ לימון מהעץ שבגינה. אלה היו חיינו שבשגרה

לב שהרבה אנשים עוברים ליד המרפסת שלנו הצופה לשביל, נעצרים, מחליפים מילה  
וממשיכים לדרכם. התחלנו להזמין את מי שעבר, הצענו שיבואו לשבת בחוץ ולא יסתגרו בחדר  

ובאמת כבר שנתיים מתקיים אצלנו כל יום אחר הצהרים מפגש   , הממוזג. ככה זה התחיל
"פרלמנט" שכונתי. מי שבא ברוך הבא ומי שעובר מוזמן. אנשים קבועים מתושבי השכונה  

 זוכרים כבר, שיום יום משעה חמש עד שבע המרפסת שלנו פתוחה לפניהם.
ולמה ממשיכים לבוא? מפגש כזה ממלא צורך של אנשים להיחלץ מבדידות, לצאת מארבע  

קירות ולהיפגש עם חברים מהשכונה. כולנו פחות או יותר בני אותו גיל וזמננו בידינו. אנשים  
חשים צורך לפטפט על נושאים שעל סדר היום הקיבוצי, להתעדכן, לרכל על עניינים שברומו  

לק מחברותא שמחה. בגילנו לא מעט אנשים הם יחידים בביתם והפגישה  של עולם ולהרגיש ח
היומית נותנת להם זמן של שיח, קשר אנושי ופחות ישיבה מול מסך. לרגע משתחררים מצרות  

 ומכאוב ונהנים משהות נעימה ומחבקת. 

הכל התחיל מדוריס, שראתה בפייסבוק איש מבוגר מחזיק תינוק ומלטף   -אמיתי עציוני 
  , שאוהב מאוד תינוקות ,ואני  יתאים לי להתנדב בפגייה.ושאלה אותי האם    ,אותו בבית החולים

מהרגע שהחלטתי ועד שמצאתי את עצמי מתנדב   הסכמתי איתה ואפילו שמחתי על הרעיון.
פעיל, עברו בערך שלושה חודשים, בהם נדרשתי להוכיח את היותי כשיר ונקי כפיים. עברתי  

בדיקות למחלות שונות, נדרשתי לתעודת יושר מהמשטרה, ובעזרתו של גל זייד, המשמש  
 .  כדובר המרכז הרפואי לגליל, הגעתי לפני שנתיים להיות מתנדב בפגייה

מוכן לסדר היום הקבוע של הפגייה. בעצם אני עושה מה   ,7.30בשעה  בימי שישי  אני מגיע
שנדרש ומה שהאחיות צריכות: עוזר להחזיק תינוק בוכה, מאכיל, מרגיע ומרדים. לפעמים זה  

עבורי זה עונג עצום וכל הצדדים יוצאים נשכרים: אם   תינוק אחד, לפעמים גם שלושה ארבעה.
 התינוקות רגועים וחווים מגע אנושי, גם צוות הפגייה רגוע והעולם נראה מחייך יותר.  
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במשך השבוע יש לי יומיים בהם אין מאושר ממני: יום שלישי מוקדש לביקור אצל הנכד  
הקטן שלי ויום ששי מוקדש לתינוקות בפגייה. פה ופה אני סבא מאושר, מקבל פרופורציות  

 לחיים ומבין מה באמת חשוב. 

שהחל   שלם, אני מייצג לא רק את עצמי אלא ציבורבפעילות המחאה שלי  -רמי בר זיו 
להגיד את דברו מתחילת המהפכה המשטרית ויצא לרחובות להביע מחאה על המתרחש  

במדינה. ציבור שחש בעיקר בחוסר אמון שהלך וגבר מאז אסון השביעי באוקטובר, ויחד  
פועלים לשנות את פני המדינה ולהחזיר אותה לשפיות ולדרך חדשה. בנוסף, נושא החטופים  

י נגמרת, כל מה שנוכח ודרמטי, מוציא אותי ואחרים לטעון  המשולב במחאה, הלחימה הבלת
"על הגשר", המשכנו   הפגנובקול כנגד השלטון שהכזיב ולהיות שותפים למחאה ולשינוי. 

 אביב וירושלים.  -לקריות, לחיפה, לקיסריה, לתל 
בו בעת אני מתחבר לאהבה הפרטית שלי, עבודת האדמה ומזדהה עם מצוקת החקלאים,  

שאין מי שיאסוף את יבול שדותיהם. אני יורד למושב יתד שבעוטף לקטוף עגבניות, לקבוץ  
רעים לקטיף אבוקדו. גם הצפון זועק לעזרה ואני עם עוד אנשים מתגייס לעזרה בפרדס בראש  

אצל פאנדי הדרוזי ממארר. מצוקה קיימת גם במטעי הקיווי  הנקרה ושותף למסיק זיתים 
 ואני שם.   , בברעם ובבציר ענבים בצבעון

בעת הזו אני גם שותף בפרויקט "החיטה צומחת שוב" אותו מובילים אנשים יקרים מבית  
השיטה ואיתם אני חווה )כבר שלושה סבבים( את עומק החורבן, הטרגדיה וסיפור המקום של  

כפר עזה. אני שוהה שם ומתרגש לתת עזרה ולהיות ממדליקי האורות שם בלילה, המאפשר  
 נות והשבילים. לתקווה חדשה לצמוח בין הגי

היה לי ברור שאני רוצה לעשות  , ו . זעזע אותי ברמה האישית7 10אסון ה.  -ניצן שחף 
בשלב מסוים חיבר אותי רמי בר זיו  לחבורת בית השיטה   ישובי הנגב המערבי.י משהו לטובת 

-70שפעלה בכפר עזה. הייתה זו ועדיין ישנה, יוזמה של צוות פרלמנט הפנסיונרים, אנשים בני 
, שבעת מבצע "צוק איתן" אימצו את המפונים מכפר עזה, שמרו מאז על קשרים הדוקים  80

הצטרפתי   והחליטו  שאם אין הם יכולים להילחם באויב, הם יכולים להילחם בעשב וביבלית.
שביקשו וגם קבלנו בקשות של סבים  אליהם והתחלנו לנקות גינות פרטיות של אנשים  

 למשפחות שנרצחו והותירו בית וגינה. 
בנוסף, מיום העצמאות שעבר, עפר אילת מכפר מסריק ואני מתנדבות באוהל המחאה של   

התנועה הקיבוצית. האוהל, שהוקם ב"כיכר החטופים" במגמה לתמוך ולהפגין סולידריות של  
הקבוצים בחטופים ובני משפחותיהם, לקחת חלק במאמץ ובלחץ לשחרורם ולהראות נוכחות  

ה במקום. בשנה שעברה, כשהוקם האוהל, הדליקו בו חברי  של קהילה גדולה, הערבה לאנשי 
הדור הצעיר של כפר עזה נרות. כל שבוע יוצא אוטו מכפר מסריק ועין המפרץ עם קפה ועוגות  

 ולצערי בקרוב נארגן כבר שנה שנייה, ערב חמים עם סיר גדול של מרק.  ,שחברים עושים

כשיצאתי לפנסיה מעבודתי במפעל הצטרפתי לצוות סבבא. הבנתי שיש   -דלית עמית 
צורך לצוות בעזרה טכנית: הכנת מצגות, הקרנת סרטים ועזרה בתחום המחשוב של אירועים  

ומידי פעם מקרינה סרטים במועדון.   ,והרצאות. מאז אני מכינה מצגות לימי ההולדת בסבבא
חשוב לי להזכיר שהכנתי מצגת מושקעת כדי לשכנע את בעלי התפקידים בקיבוץ בחשיבות  

העסקת גמלאים. למרות שהייתה התייחסות חיובית מצד בעלי התפקידים וההנהלות,  
 הגמלאים  פחות נענו לאתגר. 

ים ארגנתי בקבוץ קורס להכרת הטלפון הנייד. בתקופה זו מתקיים קורס נוסף  י לפני כשנת
את הצורך לזכור הרבה  משתתפים  חוסכת ל וכך ,עבור כולםאותו  אני מסכמת ו , שיזמתי

גם במועצה התנדבתי במספר תחומים: בתחילת המלחמה הייתי במוקד   . הפרטים בעל פה
הטלפוני של עמותת הוותיק והתקשרתי לגמלאי הקיבוצים לשאול בשלומם. כמו כן לקחתי  
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השתתפתי גם בקורס של "ותיקים למען   חלק בפרויקט התקנת מחשבים בבתי גמלאים.
 הסביבה", שבמסגרתו גם ניקינו  עם נערי המועצה את שבילי נחל הנעמן עם נערי המועצה. 

נקראתי להיות בבאר שבע עם שלושת נכדי, בני התשע, שלוש וחצי   8.10-ב -לאה הלר 
  ,אנשי צבא הקבע, סגני אלופים בצה"לשניהם  ,ושנתיים וחצי, ילדיהם של נעמן ואשתו יפעת

 שביום הקשה הזה ושלושה חודשים לאחריו עבדו יומם וליל כחלק מהמערכה העצימה בדרום.  
העיר באר שבע שותקה לחודש וחצי. לא היו מסגרות חינוך לילדים וכל משפחה נדרשה  

לתפקד בביתה שלה. אפילו שכנים לא הידפקו על הדלת לשאול מה שלומנו. בתקופה זו  
שימשתי אני והסבתא השנייה בתפקיד אמא ואבא, גננת ומטפלת, מנקה, רוחצת ועוזרת בית.  

בלילות הייתי לבד עם הילדים, כי   וכל אחת נתנה מכישוריה.  ,המבשלת הייתה הסבתא השנייה
הסבתא השנייה פרשה לביתה ונפגשנו שוב בבקרים. ישנתי בממ"ד עם הנכדים על מזרון שעל  

 וככה חיינו במשך חודש ימים עד שהיו קצת הקלות.   ,הרצפה
עם הנכדים? איך אני     24/7איך אני, הסבתא, נמצאת  -בנות גילי וחברותי השתאו ודאגו 

בגילי ישנה על הרצפה? סיימת לגדל ילדים, אמרו לי, ועכשיו הזמן רק להנות מפריבילגיות של  
הרגשתי שזה מתאים    סבתא. אבל אני תפקדתי במיטבי והייתי מרוצה מאוד ממה שאני עושה.

חשיבות  ראיתי  לי ובעיקר הרגשתי שאני תורמת למאמץ המלחמתי, למשפחה כמו למדינה. 
פיניתי להם את זמנם לצבא ולשרות  ורבה בזה ששחררתי את ההורים מדאגה לבית ולילדים, 

 . המיטבי
בוצי, את תחושת הקהילתיות  ידווקא שם כשהייתי לבד למדתי להעריך את היש הק

והעזרה הדדית. היחד שראיתי כאן היה כל כך מנוגד למה שחשתי בבאר שבע, הלבד שלי, עם  
 שלושה ילדים ועוד סבתא וזהו.  

אחרי שלושה חודשים, בתום חנוכה, התחילה יפעת להיות קצת עם הילדים, המסגרות  
לפני שמונה חודשים נולד לי אלון, הנכד הרביעי  בבאר   חזרו לתפקד וגם אני שבתי הביתה.

 . שבע. אני מקווה שתשקוט הארץ ולא אקרא שוב לדגל
 

 מרטה עמר /מעשה בציפור )ובאנשים טובים(

לפני כמה שבועות הבחנתי כי פסל  
  ,עוזי בן אשר ז״להציפור שנתן לי  

השכן היקר שלי, שעל אף שהיה שבור  
נעלם. כל בוקר כאשר הייתי פותחת את  

  ת מיופייהי החלון הייתי מסתכלת ונהנ
הדבר    , ולפתע היא נעלמה.של הציפור

ולא הבנתי    ,הזה העציב אותי מאוד
קח פסל שאינו שייך לו  ילמה שמישהו י 

 ... אפילו שהוא שבור
החלטתי לכתוב הודעה ולראות  

שמע או יודע   אולי במקרה מישהו ראה,
דבר מה על הציפור שפתאום כך סתם  

להפתעתי הרבה קיבלתי    .נעלמה מגינתי
ואכן   אחזירה בקרוב״. ״מרטה שלום, לקחתי לך את הציפור לתיקון,  הודעה שנכתב בה כך:

 שלמה ויפה לנוף גינתי.  לפני כמה ימים חזרה הציפור, 
על היוזמה המדהימה והלא מובנת   לדנה ואבשלום רוטמןאני רוצה לומר תודה רבה 

 .  תודה לכם, מאליה
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 מיכאל/ 5.1.25סיכום ישיבת צוות מתאריך    –סבבא  
 נוכחים: אראלה, יעל, משה, דלית, אורית, דפנה, בתיה ומיכאל. חסר: יהודה.

  
מאז הוקמה "סבבא" אנו יותר מעורבים בפעילויות המועצה. יש למועצה כתובת ברורה   

 פעולה פוריים במיוחד: לאחרונה היו עוד שני שיתופי  בעין המפרץ, ואנחנו מרוויחים.
.  דליתבאחריות   שעות סה"כ 15מפגשים של   4 –קורס להכרת הסמארטפון  הראשון הוא   

 חברים)ות(, ללא תשלום.  28השתתפו בו 
הבית החדש ברגבה שמשלב את יה"ל, בית ספר למבוגרים,   -חנוכת אשרינו השני הוא  

, מעין  אראלהומעון יום לתושבי המועצה. הבית אטרקטיבי, יפה, גדול ומודרני. באחריות 
גמלאים)ות(, שנהנו מסיור בבניין החדש, כיבוד מפנק, ברכות והמופע    36המפרץ השתתפו  

 מחוויותיו של טייל בשביל ישראל באומר, בשיר ותמונה.   –הנהדר "שביליסט" 

  בגדול הגדלנו את תקציב הטיולים, מועדון יום  2025לשנת  תקציב "סבבא"בישיבה אושר .
 ג', ותקציב כיבוד למספר חוגים. 

 :'בזמן המלחמה הפעילה סבבא את המועדון בכל ימי רביעי )ולא רק אחת   פעילות בימי ד
לשלושה שבועות, במועדון א. הבוקר( לפעילות תוכן, בעיקר פגישות עם בני הקיבוץ.  

המועדונים מלאים, ויש תחושה טובה שיש רצון להיפגש יותר, ולכן החלטנו להמשיך  
ים, פרלמנט, טיולים, סרטים, וכמובן  ולהיפגש מדי יום רביעי. במפגשי רביעי נשלב: מפגש

 אחת לשלושה שבועות "מועדון ארוחת הבוקר" הנפלא. 
  שמענו שכל החוגים והמועדונים עובדים לפי התוכנית. אחראיי חוגים בסבב 

לאחר פירוקם של שני מגרשי הפטנק לטובת הקמת מגרש הכדורגל החדש ישנה    –פטנק 
בעיה במיקום והקמת מגרש חלופי, וכרגע הפעילות בחוג משותקת. מקווים למציאת פתרון  

 במהרה. 
  סבבא והספריה מעמיקים את שיתוף הפעולה ביניהם, וחלק מפעילות סבבא    –ספריה

 תעבור לספריה כגון: ישיבות, מספר חוגים, הפרלמנט ועוד. 
   בעיקרון סבבא לא מסבסדת חוגים )מועדונים וטיולים כן(, ולכן החוגים צריכים לכסות את

עלות המקום והמאמן/מדריך. עלות כל חוג תיקבע ע"פ מספר המשתתפים מול    –עצמם 
 ההוצאות הקבועות של החוג. 

 :אנו מבקשים ממשפחות לפתוח את ביתם ואת ליבם. המפגשים בבתי החברים   בית מארח
מרוויחים   –האורחים ובעיקר המארחים   –חווייתיים, חמים ומגבשים, ושני הצדדים 

 בגדול. פנו עוד היום ליעל ב.ז. 
  התיאטראות חוזרים לפעילות מלאה, וגם אנחנו נצא לבלות במשותף.    –הצגות ומופעים

 כבר ישנן הצגות בפברואר, מרץ ואפריל. 
  רמת הכובש וסיור בעקבות    –לאחר שני הטיולים והמפגשים הנהדרים  – טיולים וסיורים

 פנינו לטיול הבא ולשני סיורים:  –פניה ברנשטיין, בגבת וסיור לילי בבית שאן העתיקה  
ביקור בבית וייצמן,   – לרחובות וקיבוץ נען. בתוכנית  19.2הטיול הבא יתקיים ביום רביעי 

ביקור במרכז המבקרים של מכון וייצמן, ופגישה בבית הניגונים עם הזמרת דפנה זהבי, שם  
גם משיריו. עוד שני סיורים  ונשיר נשמע על המלחין דוד זהבי, חייו ויצירתו. כמובן שנשמע  

 לכישור ופלך ולפארק הדורות בכרמל, פרטים בקרוב.  –בתכנון  
 על הוצאות משתנות בהן אנחנו מחויבים מראש,   בצוות סבבא וטיולים הוחלט לחייב חברים

באחד   –שעות טרם היציאה לטיול. לדוגמא  24- כאשר הודעת הביטול תגיע אלינו פחות מ
הטיולים האחרונים נאלצנו לשלם על מנות במסעדה וכניסה לאתר עבור זוג שביטל ברגע  

האחרון, מפני שאנחנו מזמינים מקומות מראש ומתחייבים למספר מסוים של  
 מבקרים/סועדים. 
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 בתיה ש.הספריה, לא רק ספרים/ 
 

 אין כמו הפסקת אש לנסות להחזיר חיים למסלול. 
ילדי "אופק" חזרו אלינו בתום חופשת החנוכה, ואיתם הקולות, הצחוק והשמחה: מאירי   

 פנים, מברכים "בוקר טוב", שמחים לפגוש ולהיפגש, אותנו ובעצמם.
הילדים חזרו גם לחדרי העיון בספריה, ובסיום יום הלימודים חוזרים החדרים לצרכי   

להביא  "סבבא"  לסטודנטים שפוקדים את החדרים מקווים ב  –ובתיאום    –הקהילה. במקביל  
תכנים אחרים: חוגי שחמט, ברידג', ובקרוב ישובו אנשי "הפרלמנט" להתווכח, להתעמת  

)לריב?( ולא להסכים... כל אלה, כאמור, בחדרי  
 העיון בספריה. 

בצד השיגרה )המבורכת( של רכישת ספרים   
רכשנו לאחרונה כריות ופופים   חדשים

- צבעוניים ונעימים, וכן סדרת משחקים
 הספריה האזורית. צעצועים, בעידוד ומימון 

גם ילדי בי"ס "שלום עליכם" )בעטיפית(   
זכו להתארח כאן, ונהנו לצפות בהצגה בצהרי  

 היום. 
ואחרי שאמרנו וסיפרנו, בואו נזכור   

שהספריה היא של כולנו, וכולם מוזמנים  
אלינו: לקרוא ספרים, לבלות זמן איכות עם  

הילדים, נכדים, ולהתענג בשלל הפריטים  
 החדשים הנ"ל. 

השבוע חזרנו להיפגש "בנעלי בית", עם הסופר עופר מיכאלי, חבר להבות הבשן. איש   
מיוחד, עתיר עלילות ומעשים. היה מרתק, מסקרן ומעניין. היה גם מרק חם ושקדים. בתום  

 המפגש העניק לנו שני ספרים פרי עטו. 

אנחנו פונות, מבקשות ומזמינות מתנדבים שמוכנים להגיע פעם בשבוע אחה"צ, לבלות עם   
 . המשבצת הזו נותרה ריקה, נשמח שתתמלא שוב. "שעת סיפור"באי המקום ולספר סיפור 

מיון במדפי הספרים, שהיו עמוסים וגדושים, מה שהביא להזזת המדפים וכך נוצר  ביצענו  
 חלל פנוי ל... כל מטרה שנחליט. 

)קהילה(, כדי להוסיף   קורןאנחנו פונים אל הציבור בבקשה להצטרף לצוות חשיבה יחד עם   
 שימושים במבנה הספריה.

ראוי לציין כי גופי הקהילה השונים )כולל טכנאי המחשבים( פתוחים, קשובים, ומסייעים   
 לכל בקשה ופניה שלנו. שיתוף הפעולה טוב ומקדם! 

שלנו, שיחזרו לבלות בספריה בליווי   –הגיל הרך    –אנו עדיין ממתינות בציפייה לילדי הגנים  
 הצוות. כולנו נצא נשכרים.

 עד כאן להפעם. 
 מבטיחות לשתף. –יהיה עוד  

  

 הודעה מאגף התשתיות

יוחלף הגג במרחב האמצעי. יש  12-14/01/2025ם, בין התאריכים ירהורים יק 
 להימנע מלהגיע לשטח העבודה למען בטיחותכם.



13 
 

 גליתמשולחן מש"א/ 
 

 לדירקטוריון י.מ.א  דרוש/ה נציג/ת ציבור

 במקום גילי אהרוני 
 לפרטים נוספים ניתן לפנות למושון או אורון ,  נדרשים ידע והבנה בתחום הכלכלי

 22.1.25עד לתאריך  masha@ein.co.il -במייל קו"ח יש להעביר לגלית, מש"א
 
 

 ציבור לצוות שיוך דירות  נציגי  2- קול קורא ל

יישום שיוך הדירות בהתאם לתקנון השיוך בחלופת האגודה ובהתאם   יעדי התפקיד:
 להחלטות הקיבוץ. 

 הרכב הצוות: 
 מתוקף תפקידם: 

 מנהל/ת קהילה  -
 אחראי שיוך דירות  -
 ו. דיור מנהל   -
 אחראי קרקעות  -

 נציגי ציבור  4
יו"ר הועדה יהיה אחראי שיוך הדירות ובהעדר כזה,  

 מנהל הקהילה. 

 משימות ותחומי אחריות:
יישום החלטות השיוך מול חברי הקיבוץ, בהתאם לחוק ובהתאם לחלופת האגו דה   •

 ולתקנון השיוך.
 טיפול מול רשויות חיצוניות (כגון רשות המס, רמ"י ועוד). •
 טיפול בתהליך של העברת הזכויות והקצאת מגרשים למכרזים.  •
 טיפול בסוגיות השיוך מול יורשים.  •
 ביצוע ושמירת החלטות.  -עדכון נהלי עבודה  •
ובהמשך   (חברה משכנת )רישום זכויות החברים, והנכסים במרשם הקיבוץ החיצוני  •

 טאבו. 

 כישורים ודרישות תפקיד:
 לימוד והכרות עם תקנון השיוך והסדר חלופת האגודה מול רמ"י .  •
 יש ללמוד.  – בקיאות בתהליכי שיוך הדירות בתנועה ובארץ   •
 יכולת הבנה של הסכמים משפטיים.  •
 רגישות ודיסקרטיות.  •

 הנהלת הקהילה.   כפיפות ארגונית:
 דיור הנהלות הקבוץ, צמ"ד, ו.תכנון, ו.   –ממשקים  

על מנת    שנים, 5-ל  2-שנים ו 3- יבחרו ל 2בקדנציה הראשונה בלבד .  שנים 4 אורך קדנציה:
 ליצור החלפה מדורגת ושמירת זיכרון ארגוני. 

 הנהלת קהילה לאחר מכן.  – אסיפת קיבוץ בקדנציה ראשונה  דרך הבחירה:
 . פרטים נוספים אפשר למצוא אצל תמיר או גלית

   22.1.25עד לתאריך  masha@ein.co.il יש להגיש מועמדות למש"א במייל: -  המעוניינים
 
 

 
מכונת הצילום שעמדה במסדרון בניין ההוצאה לאור הוכנסה  -שימו לב 

 052-3967348 -למשרד סגור. המעוניינים להשתמש במכונה מוזמנים לתאם איתי, דפי 

mailto:masha@ein.co.il
mailto:masha@ein.co.il
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 דפיארגון באגף התשתיות/ -רה
כשהקיבוץ חווה תנופת בניה, כשנפתחת משרה ניהולית חדשה, כשמנהל חדש נכנס לתפקיד 

  יפתח אמיר,זה בדיוק הזמן לשיחה.  –וכשהוא כבר הספיק להשלים כמה וכמה פרויקטים 
 המנהל החדש באגף התשתיות, מספר:

 
. בעבר עבדתי כמנהל  3"במקור אני מנתיב השיירה, כיום אני מתגורר בנהריה, נשוי+  – רקע  

 טיב טעם, קבוצת גולף ורשת קרפור."  –בינוי בחברות קמעונאיות גדולות בפריסה ארצית 
ראה צורך להתאים את תחום   "קיבוץ עין המפרץ מה הביא לשינוי הארגוני בענף?  

הוחלט לאחד את מחלקות התשתיות  לכן  התשתיות לתהליכי הגדילה והשינוי המתרחשים בו, ו 
לגוף מתכלל אחד. זאת על מנת שיהיה קל   –חשמל, מים, תקשורת, בניין ודרכים    –השונות  

, ולמנוע מצב בו 'יד ימין  , לייצר תוכנית שנתית שכל המחלקות שותפות להלסנכרן עבודות יותר 
במסגרת האיחוד עבר משרד החשמליה למבנה התשתיות, דבר  לא יודעת מה יד שמאל עושה'. 

 " ששיפר את התיאום בין העוסקים במלאכות השונות.
שירותים הן לחברים והן   "אנו מספקים למי מספקת מחלקת התשתיות שירותים?  

ההפרטה הביאה לכך שהחבר צריך לשלם על עבודות שעובדי התשתיות ביצעו, ולקח  לענפים.  
על מה  לחברים זמן להתרגל לכך, אך בתחושה שלי החברים כבר מקבלים את המצב החדש." 

עובדי התשתיות מוכרים לחברים,   ."אני חושב שחברים נותנים בנו אמוןהתחושה מבוססת? 
המפתח לבית נמצא   – והשירות ניתן ביעילות ובמחירים אטרקטיביים. לא פעם חבר אומר לנו  

 תחת השטיח בכניסה, אתם יכולים להיכנס ולעבוד. יש יותר אמון מזה?" 

 חרבות, ברזל, בטון ומלט 
נכנסת לתפקיד בזמן מלחמת חרבות ברזל. איך השפיעה המלחמה על עבודת האגף?  

מאיפה להתחיל... האגף הזה גם ככה מלא באקשן, עם פיצוצי צינורות ובעיות חשמל  "
גם   - והבטיחות נמצאים בעדיפות עליונה  פתאומיות, ובזמן המלחמה ידינו היו מלאות. הביטחון

מיגוניות ברחבי  והיה עלינו לספק מענה: בנינו חמישה ממ"דים לגנים, היצבנו   –בימי שלום  
שם המיגוניות הוצבו בתוך המים! בכמה מקומות   -הקיבוץ וגם במטעים, בגד"ש ובמדגה 

הנפילות פגעו במערכות  בנוסף, היצבנו צינורות בטון גדולים, שסיפקו מחסה בזמן נפילות. 
בזמן המלחמה   .סיפקנו תיקוניםואנחנו  וגם בפאנלים סולאריים, ההשקיה בשדות ובמטעים

 עזרנו גם לקיבוץ יסעור עם בעיות מים. 
 

הקמת שני בתי הספר   , כמובן,שני פרויקטים עיקריים בהם עסקנו בתקופת המלחמה הם
שלום עליכם במקום מפעל עטיפית, ובהזדמנות זו   –הזמניים בקיבוץ. הקמנו את בי"ס בצת 

ח' של בי"ס אופק  -; והקמנו את המבנה עבור כיתות ז' בגג עשינו הכנה לפאנלים סולאריים
בקומונה. לצורך כך צמצמנו את המכבסה והקומונה ואיחדנו אותן לחלל אחד, מבלי לפגוע  

המבנה של אופק וגם המכבסה+ הקומונה ממלאים את  בהיקף הפעילות של המכבסה. גם  
 . , בסמוך למדרגותייעודם בהצלחה. בקרוב נוסיף לקומונה רמפה נגישה

 חשוב לציין שאנו מחזיקים גנרטורים ומלאים שונים לשעת חירום. 
, בו  עידן רז ז"לפרויקט אחרון וראוי לציון הקשור למלחמה הוא בניית מגרש ההנצחה ל

 השתתפו כל עובדי התשתיות." 

והיה עלינו לספק מענה:  –גם בימי שלום  -הביטחון והבטיחות נמצאים בעדיפות עליונה

בנינו חמישה ממ"דים לגנים, היצבנו מיגוניות ברחבי הקיבוץ וגם במטעים, בגד"ש ובמדגה 

 שם המיגוניות הוצבו בתוך המים! -
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 כבר לא וונציה 

בשנה שעברה היה חורף קשה ומלא הצפות. איך מתמודדים עם ההצפות החוזרות  
בחורף שעבר עשינו סקר הצפות בקיבוץ, ממנו הפקנו לקחים. לאחר מכן מיפינו את  "ונשנות? 

התשתיות והניקוזים בקיבוץ ושדרגנו תשתיות ניקוז, למשל סביב המיני, שמדי חורף היתה שם  
דבר נוסף שעשינו הוא להגביה את השדה    ויבש. –הצפה רצינית, ועכשיו יש שם כביש חדש  

למיטב ידיעתי, בחורף הזה כולם יכלו להוריד את   הסמוך לבית העלמין על מנת לאפשר ניקוז.
המים בשירותים, שלא כמו בחורף שעבר... אך אנחנו לא נחים על זרי הדפנה, ומדי יום גשום  

 אנחנו עושים סקר בקיבוץ ובודקים אם צריך לשפר ניקוזים." 

 - בקצרה 

השמירה על בטיחות נמצאת בראש סדר העדיפויות, וליקויים יתוקנו בהקדם.   –בטיחות  
הרמוניה לקוסמטיקה, שהיה משובש, וגם מגרש הכדורסל נמצא בשיפוץ  תיקנו את השביל בין 
 כי הוא היה לא תקני. 

מקפידים על כך, במיוחד בתחום החשמל ותחזוקת הגגות, מתוך רצון   –תחזוקה מונעת  
 למנוע תקלות.
ביטלנו את מרכזיית התקשורת הישנה והפעלנו מרכזיה חדשה. ניתן לפתוח   –תקשורת  

אנו מזמינים חברים לפנות אלינו דרך האפליקציה, היא יעילה   –קריאות שירות דרך מקומי  
 ונוחה לשימוש. 

,  GISהכנסנו את כל המידע של התשתיות למערכת ממוחשבת שנקראת  –מחשוב  
 שמאפשרת למפות את כל תוכניות התשתיות השונות לצורך תכנון ותחזוקה. 

הגדלנו את מאגר דמון ע"י הגבהת שולי מאגר באמצעות הוספת סוללות אדמה  -מאגר מים 
 סביבו. 

ושרי   טוריהויקהצוות המסור נותן מעל ומעבר לחברים ולענפים:   –למי תודה, למי ברכה  
בחשמל;   שי, מוחמד ורג'יבבמים ובבניין; אילן ש., אילן ק., איתמר, וובה וגדעון במשרד; 

   בתקשורת. תודה רבה לכולם! שרון וטוני
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מרכז הכוון
מקצועי המעניק היכרות, ידע, ליווי וכלים להיערכות מיטבית לקראת מרכז 

 +(60ואחרי הפרישה מהעבודה )גילאי 

 המרכז מציע מניפת שירותים ייעודית לפורשים:

 מתנת הגיל
סדנה המעניקה ידע, כלים, תמיכה 

רגשית, הכנה כלכלת והיבטים 
משפטיים ופנסיוניים להתנהלות 
 מיטבית בתקופת החיים החדשה

קורס ביישומי מחשב בסיסי 
 ומתקדם

קורס בסיסי וקורס למתקדמים 

 )בינה מלאכותית( AIבשילוב 

 צמיחה והתפתחות אישית
סדנה המעניקה כלים בצומת 

מרכזית ומשמעותית בחיי הפורשים 
 המסייעת לאריכות חיים מיטבית

ליווי והכוונה פרטניים בשוק 
 העבודה

השתלבות כשכיר ו/או הקמת עסק/ 
 יזמות מהבית.

 

 לתיאום פגישת היכרות ולפרטים נוספים:

 052-3659950 –, יהודה אצמן 054-9421220 –ג'יין צינקוס 
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 נר זיכרון -דצמבר 
 1.1.1957נפטרה   תאני תמר-פרומקין 

 
 30.1.1961נפטר   אהרון יצחק )לבנה(

 
 23.1.1964נפלה     גולן רעיה

   
 29.1.1972נפטרה     ראוך יפה

 
 6.1.1981נפטר     פרץ יולק 

 
 23.1.1982נפטר    פרנקל יוסף

 
 18.1.1983נפטרה    אדטו רחל

 
  24.1.1986נפטרה    שחף ברוריה

 
 14.1.1988נפטרה     כהן חנה

 
 3.1.1989נפטרה   סמרנו-נירית כץ

 
 16.1.1989נפטר    פריימן חיים

 
 14.1.1992נפטר    גזית אשר )זיגו(

 

 14.1.1994נפטר     גורן אריה
 

 9.1.1997נפטר    מזרחי משה
 

 23.1.1998נפטר    פנדלמן יעקב
 

 2.1.2002נפטרה    הולס אדלה
 

 21.1.2002נפטר     אורפז נתן
 

 28.1.03נפטרה     גל בלקה
 

 24.1.2004נפטר    עומר אריה
 

 19.1.2007נפטרה    פורטר בבה
 

 3.1.2015נפטרה   ברטשניידר חדוה
 

 3.1.2017נפטר     כץ איציק
 

 25.1.2018נפטר    קליינמן אריה
 

 22.1.2020נפטר     פרדו יוסף
 

 יהי זכרם ברוך
 

 מעורבות חברתית והתנדבותמפגש  - השיבה הביתה

תוכנית המועצה  – 20:00
לשיבה הביתה ופיתוח 

עם יישובי קו העימות. 
ראש המועצה משה 
דוידוביץ' ועודד בשן, 

 פרויקטור השיבה הביתה

הזמנה )אישית  – 20:20
ויישובית( למעורבות 
חברתית והתנדבות 

עם אריאל  ביישובים.
יוקר, מנהלת יחידת 

 ההתנדבות.

נגה  – 21:00
ד'אנג'לי במופע 

 סטנדאפ

 054-7587028 –בבית השותפויות באכזיב. לפרטים: אריאל יוקר  14.1ביום ג' 

לתוכנית מנדל למנהיגות  נפתחה ההרשמה
 חברתית בצפון

השואפים להיות חלק משמעותי מתהליכי  ,אנו מחפשים אתכן ואתכם, תושבות ותושבי הצפון

 שינוי לשיפור איכות החיים של כלל תושבי הצפון.

*  העמיתים בתוכנית יזכו למלגת קיום מלאה*  שבוע לימודים מלא לאורך שנת לימודים אחת

 המפגשים בקמפוס מכללת אורנים*  שילוב לימוד עיוני מעמיק עם תרגול ועבודה מעשית

מועמדות ומועמדים מתאימים יוזמנו לתהליך . 2025בינואר  20המועד האחרון להגשת מועמדות: 

 פרטים והרשמה באתר מכון מנדל, מרכז מנדל למנהיגות בצפון מיון.
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 המרקים הזוכים בתחרות המרקים בחנוכה
חברים חרוצים  15-תרבותי מוצלח במיוחד בהפקת ו. תרבות השתתפו כ -בערב קהילתי

מרקים במקומות הראשונים. המרוויחים הגדולים היו החברים   3בתחרות מרקים, מתוכם זכו 
   שנכחו באירוע, שהתענגו על המטעמים. מצורפים מתכוני המרקים הזוכים.

 
 מרק שעועית של עידו סנדורי 

 רכיבים: 
 ק"ג קוביות בשר עגל 1/2

 בצל 1
 שיני שום קלופות וחתוכות לחצי  4
 תפו"א חתוכים לקוביות 4
 קופסאות שעועית ברוטב עגבניות  2
קופסאות   2כפות רסק עגבניות או  2

 קטנות
 כף מרק עוף  1
 כפית מלאה כמון  1
 כפית חוואיג' למרק  1

 פלפל שחור 
 מלח

 חבילת כוסברה  1
 

 הוראות הכנה: 
לבשל את הבשר כחצי שעה במים בסיר  

 לחץ. 
להוסיף את כל המרכיבים מלבד  

 הכוסברה ולבשל חצי שעה. 
לקראת סוף הבישול להוסיף את  

 הכוסברה. 
 

 מרק בצל של בועז עמיר

 רכיבים 
 ק"ג בצל, רגיל או אדום 2
 שיני שום  6

 מ"ל בירה  300
 ליטר ציר מרק  2.5

 זית שמן  
 גר' חמאה  50

 מלח ופלפל 
 גבעולי טימין, רוזמרין ומרווה 

 
 

 מרק שום של מעיין פלג 

 רכיבים: 
 גרם שיני שום קלופות  400

 ליטרים של ציר ירקות או עוף  3
 בצל אחד גדול קצוץ 

 שמן זית 
 מ"ל שמנת להקצפה 120
 גרם חמאה  40
 תפוחי  אדמה  2
 

 הוראות הכנה: 
שמים את כל השיני שום הקלופות בסיר  
קטן עם שמן זית עד שהשמן מכסה את  
כל השיני שום על חום נמוך כך שהשמן  

 קצת מבעבע. 
מבשלים את השום כחצי שעה עד שהוא  

 רך וקצת מתקתק.
מבשלים את התפוחי אדמה עד שהם  
רכים )אם יש תפוחי אדמה מבושלים  

 להשתמש בהם(מהכנת הציר אז אפשר 
 ממיסים את החמאה בסיר גדול מאוד. 

מטגנים את הבצל בחמאה בחום בינוני  
 עד שהוא בצבע חום.  

מוסיפים את את שיניי השום הרכות  
והציר לבצל המטוגן, מרתיחים את המרק  

ואז מורידים קצת את החום ומבשלים  
 דקות.  20לבערך 

מוסיפים את תפוחי האדמה וטוחנים עד  
 למרקם חלק.

 מוסיפים את השמנת ומגישים. 

 

 הוראות הכנה
 לרצועות, לא לקצוץ. הבצל לפרוס את

לצקת לסיר , לחתוך את שיני השום
כשתי כפות שמן זית, להוסיף חמאה 

ולחמם עד שהחמאה נמסה. להוסיף את 
 השום ולאדות מעט. 

להוסיף את הבצל ולאדות עד שהבצל 
 מתרכך, להוסיף מלח ופלפל.

לקשור בחוט צרור של טימין, רוזמרין ומרווה 
 20-ולהוסיף לבצל. להנמיך את האש ולבשל כ

דקות  20דקות כשהסיר מכוסה חלקית, ועוד 
 ללא מכסה. לערבב מדי פעם.

להוסיף לסיר בירה ולהרתיח. להוסיף את ציר 
המרק ולבשל עוד כמה דקות. להוציא את 

 צרור התבלינים.
 להגיש עם טוסט מרוח בחמאה.
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 והגיע זמן התודות. , חג החנוכה מלא באירועים הסתיים לו   - תודות לחנוכה 

לילדים על הריקודים, להורים על חנה זלדה,   תודה לכל המשתתפים בטקס החג,
לכל מי שהשתתף   לכל מכיני המרקים, לשופטים, לקריינים, מארגנות הריקודים וההופעות,ל

לכל מי שעזר בארגון   למעצבים ולמעצבות, ולחולטי התה,במצעד הלמפיונים, למטגנות 
ולכל מי שיצא מהבית בימים הקרים ולקח חלק באירועי  , ונשאר לסדר גם כשהיה מאוחר

 החג. 

רום פלד, עמר עמיר, עמית בן סימון, נועה גבע, דנה עמית,  ותודה גדולה לצוות החג )
( על הזמן שהשקעתם מזמנכם בתכנון, בכתיבה,  דנה ניצני, טניה עומר ודור שמיר

 אירועי החג הזה.  בעיצוב, בסידור ובארגון של

 

 סקר תרבות  – ן / מקשיבים לכם

, חשוב לנו לדעת מה  2025עם תחילת השנה החדשה והתחלת ארגון אירועי שנת 
יש לכם    האם אתם מרוצים מאירועי התרבות בקיבוץ? מה דעתכם על החגים? - דעתכם

אנחנו בדרך כלל מקבלות מכם   ידענו על קיומו ואתם רוצים לשתף?כישרון נסתר שלא 
 פידבקים "על הדרך" אבל הפעם המושכות עוברות אליכם. 

אנחנו רוצות לשמוע מה יש לכם להגיד. מה עוד אתם רוצים לראות פה. איזה חג מוצלח  
 האם אתם רוצים לקחת חלק בארגון אחד החגים או האירועים. , בעינכם ומה צריך לשפר

לא מצאתם את   מוזמנים להביע את דעתכם בלינק שנשלח במקומי/ וואצאפ או בפייסבוק.
 הלינק? שלחו לנו הודעה בפרטי ונשלח לכם. 

נשמח אם תשקיעו כמה דקות במילוי   (.18/01הסקר יהיה פתוח עד סוף השבוע הבא )
 . הסקר ותשפיעו על מה שקורה בקיבוץ שלנו בתחום התרבות

 , תודה על שיתוף הפעולה
 דנה ודנה 

 
 

 

 ממרפאת השיניים
 השמנת יתר עלולה להחמיר נחירות! - לידיעתכם, היי חברים

הצטברות שומן באזור הצוואר  מחקרים מראים קשר הדוק בין השמנה לנחירות.
במרפאת ! אבל יש פתרון עלולה להצר את דרכי הנשימה ולגרום לנחירות.

 דנטלי מתקדם לטיפול בנחירות ודום נשימה.השיניים הרמוניה אנו מציעים התקן 
 ההתקן שלנו יכול לשפר משמעותית את איכות השינה שלכם, ללא קשר למשקל.

מוזמנים לבדיקה מקצועית ללא  אל תתנו לנחירות לפגוע באיכות החיים שלכם.
 התחייבות ונמצא יחד את הפתרון המתאים עבורכם.

 052-6150967צרו קשר עוד היום בנייד של המרפאה: 
 04-9852413או בטלפון: 


